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 Protokół  nr XXXVIII/09 
z Sesji Rady Gminy Łęka Opatowska 
odbytej w dniu 28 października 2009 r. 

w sali posiedzeń Urzędu Gminy w Łęce Opatowskiej 
 

 
 
Ad. 1. Otwarcie sesji 
 
Przewodniczący Rady  Zdzisław Kłodnicki  o godz. 11:12 otworzył sesję i po powitaniu radnych i gości 
oświadczył, iż zgodnie z listą  obecności aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 12 radnych, co wobec 
ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób stanowi guorum pozwalające podejmowanie 
prawomocnych decyzji.  
Nieobecni: Marian Pacyna, Stryczek Janusz, Piotr Zimoch. 
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 
Ponadto w sesji udział wzięli: 
- Wójt Gminy                            – pan Witold Jankowski, 
- Sekretarz Gminy                    - pan Waldemar Balcerek, 
- Skarbnik Gminy                     – pani Alina Brząkała, 
- Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska – pan Tomasz Jerczyński 
- Kierownik Gminnego Zespołu Placówek Oświatowych – pani Barbara Kulak,  
oraz sołtysi i zaproszeni goście według list obecności stanowiących załącznik nr 2 i 3 do niniejszego 
protokołu. 
 
O godz. 11:17 na sesję przybył radny pan  Marian Pacyna, w związku z czym na sali obrad na 15 
radnych obecnych było 13. 
 
Ad. 2. Przyjęcie porządku obrad. 
 
Przewodniczący pan Zdzisław   Kłodnicki  przypomniał, że porządek dzisiejszej sesji przedstawia się  
następująco: 
 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokółu z poprzednie sesji. 
4. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie międzysesyjnym. 
5. Sprawozdanie  Wójta Gminy z działalności  między sesjami, zwłaszcza z wykonania uchwał. 
6. Podjęcie uchwał w sprawie: 
 

 współdziałania z Gminą Kępno w realizacji zadań w zakresie wychowania przedszkolnego 
 w niepublicznych przedszkolach funkcjonujących na terenie miasta Kępna, 

 zatwierdzenie planu odnowy miejscowości Marianka Siemieńska. 
 

7. Stan drogownictwa i przygotowanie do zimowego utrzymania dróg. 
8. Funkcjonowanie oczyszczalni i realizacja zadań ekologicznych i ekonomicznych – gospodarka 

odpadami i ścieżkami. 
9. Informacja Wójta Gminy na temat zadań wynikających z uchwał zebrań wiejskich w ramach 

funduszu sołeckiego i poza nim. 
10. Interpelacje i zapytania radnych.  
11. Odpowiedzi na interpelacje złożone na poprzednich  sesjach.  
12. Wolne głosy i wnioski.  
13. Zakończenie obrad XXXVIII Sesji Rady Gminy. 

 
Do porządku obrad wprowadzono następujące zmiany: 
Wójt Gminy pan Witold Jankowski poprosił o wprowadzenie w punkcie 6 podjęcie uchwał w sprawie, niżej 
wymienionych projektów uchwał: 
- w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Opatów, 
- w sprawie zabezpieczenia środków finansowych na wykup wierzytelności  w Banku Ochrony   
  Środowiska SA Oddział w Ostrowie Wielkopolskim, 
- w sprawie zmiany budżetu Gminy na 2009 r.. 
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Ad. 3. Przyjęcie protokółu z poprzednie sesji. 
 
Uwag do protokółu z sesji XXXVII nie wniesiono. Radny pan Jerzy Flaczyk  zaproponował odstąpić 
 od czytania protokołu. Protokóły przyjęto  jednomyślnie – „za” głosowało 13 radnych.  
 
Ad. 4. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 
międzysesyjnym. 
 
Przewodniczący Rady złożył informację o działaniach podejmowanych w okresie międzysesyjnym.  
Od ostatniej sesji do  dnia  dzisiejszego działalność moja jako reprezentanta Wysokiej Rady ograniczyła 
się do dwóch spraw: 
W dniu 8 października br brałem udział w spotkaniu zorganizowanym przez zarząd OSP Łęka Opatowska 
z okazji zdobycia na zawodach sportowo-pożarniczych MDP szczebla powiatowego pierwszych miejsc  
w kategorii dziewcząt i chłopców. Jeszcze raz pozwoliłem sobie działaczom i członkom zespołów 
podziękować w imieniu całej Rady i życzyć takich samych wyników na zawodach wojewódzkich. 
W dniach 15-16 października 2009 brałem udział w X Kongresie Gmin Wiejskich RP w Warszawie. Praca 
na kongresie odbyła się w dwóch grupach w pierwszym dniu: 
- grupa z tematem funduszy unijnych w której brał udział pan wójt, 
- grupa z tematem oświata w której ja byłem. 
W drugim dniu odbyło się wspólne spotkanie wszystkich uczestników z władzami RP. Obecni byli 
wicepremier Pawlak, ministrowie rolnictwa p. Sawicki, oświaty p. Hall, finansów p.  Szajna Roch oraz 
przedstawiciel p. prezydenta minister Wypych i  doradca prezydenta p. Ardanowski. 
Muszę przyznać, że Związek Gmin ma osiągnięcia w swojej działalności, bo nie ma dziedziny gdzie by 
Związek nie działał skutecznie, chociażby udział w pracach nad projektami ustaw w  rolnictwie, oświacie 
czy działalności administracji samorządowej. Działalność swoją zaznacza również w Parlamencie 
Europejskim czy Europejskim Związku Gmin Wiejskich. Życzenia Kongresowi sam przesłał pan prof. 
Buzek przewodniczący Parlamentu Europejskiego a minister Wypych odczytał list od prezydenta Lecha 
Kaczyńskiego., który nie był obecny z powodu choroby. 
Reszta mojej pracy to praca nad przygotowaniem sesji i materiałów oraz prace nad budżetem na nowy 
rok, którego projekt do 15 listopada przedstawi Radzie pan wójt  
 
Radny pan Marcin Jeziorny poprosił o przybliżenie tematów oświatowych na kongresie? 
 
Przewodniczący Rady pan Zdzisław Kłodnicki odpowiedział, że poruszano następujące tematy: 

1. problem sześciolatków, 
2. problem finansowania oświaty, 
3. podwyżki dla nauczycieli w wysokości 7%, 
4. odpłatność w przedszkolach za dzieci uczęszczające do  przedszkoli w innych 

gminach.  
 
Ad. 5. Sprawozdanie  Wójta Gminy z działalności  między sesjami, zwłaszcza z wykonania uchwał. 
 
Sprawozdanie  Wójta Gminy z działalności  między sesjami, zwłaszcza z wykonania uchwał stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu. 
W tym punkcie została przedstawiona przez wójta informacja o złożonych  oświadczeniach majątkowych  
pracowników urzędu gminy i jednostek organizacyjnych gminy wymienionych w art. 24 h ustawy  
o samorządzie gminnym ( t. j. z 2001 r.  Dz. U. Nr 142, poz. 1591 z późniejszymi zmianami).  
Przewodniczący Rady pan Zdzisław Kłodnicki odczytał pismo Wojewody Wielkopolskiego o złożonych 
oświadczeniach majątkowych wójta Gminy i przewodniczącego rady. Oświadczenia zostały złożone  
w terminie i nie stwierdzono w nich nieprawidłowości. 
Następnie poinformował  o złożonych oświadczeniach majątkowych radnych, które zostały złożone  
w terminie i nie stwierdził w nich uchybień. 
Informacja o złożonych  oświadczeniach majątkowych pracowników urzędu gminy i jednostek 
organizacyjnych gminy wymienionych oraz oświadczeń majątkowych radnych stanowi załącznik  
do protokołu. 
Do sprawozdania wójta  radni mieli następujące uwagi i pytania: 
 
Radny pan Leszek Zalewski -.... wójt wspomniał o pozyskiwaniu środków unijnych, a na ostatniej komisji 
finansów widział ulotkę gdzie wymieniono Gminy korzystające z dotacji. Na ostatnim miejscu była gmina 
Łęka Opatowska z zapisem brak danych. Skąd taka informacja, która może świadczyć, że ze środków 
unijnych nie korzystamy, co nie jest prawdą. 
  
Radny pan Marcin Jeziorny – … wspomniał wójt o przesunięciu opiniowania wniosków  
o termomodernizację, czy coś więcej wójt na ten temat wie, bo mieliśmy ją zaplanowaną w 2010 r. 
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Radny powiatowy pan Marek Kowalski powiedział, że nie słyszał w sprawozdaniu wójta o spotkaniu 
zorganizowanym z jego inicjatywy w sprawie procedury  umożliwiającej  inwestycję w parku  
w Opatowie. Radny pytał czy potwierdziła się informacja i czy drgnęło coś w tej sprawie. 
 
Wójt Gminy pan Witold Jankowski odpowiedział, że  nikt nie zwracał się  o informacje w sprawie 
pozyskania środków unijnych, nic na ten temat nie wie. 
 
Sekretarz pan Waldemar Balcerek dodał, iż współpraca z prasą polega na tym, że mamy okienko  
zapytanie prasowe i nie było takiego zapytania. 
 
Radny pan Zalewski Leszek dodał, że taka informacja  stawia naszą gminę w złym świetle.  

 
Radny pan Marcin Jeziorny dodał, że czytał notatkę i  ranking dotyczył w głównej mierze środków 
pozyskanych przez prywatnych przedsiębiorców. Notatka pochodziła z Pulsu Tygodnia 2-3 tygodnie 
temu. 
 
Wójt Gminy pan Witold Jankowski odpowiedział na pozostałą część pytań: 
- jeśli chodzi o termomodernizację to w ciągu 2 m-cy sprawa ma się rozstrzygnąć, na pierwszej liście  
byliśmy sklasyfikowani na 30 miejscu, 
- odnośnie pytania radnego Kowalskiego to spotkanie dotyczyło parku w Opatowie i możliwości 
dokonania w nim inwestycji, a konkretnie boiska, na którego brak cierpią szkoły. W tej sprawie nie ma 
jednoznacznej odpowiedzi, a informacje się nie potwierdziły. Park w Opatowie w geodezji gruntów 
figuruje jako las i jest III klasa gruntu. Przeklasyfikowanie gruntu to bardzo wysokie koszty i przez 10 lat 
przeliczane są wg ceny 1q pszenicy. Pewne możliwości są ale potrzeba czasu. 
 
Ad. 6. Podjęcie uchwał w sprawie. 
 
Projekt uchwały nr XXXVIII/176/09 w sprawie współdziałania z Gminą Kępno w realizacji zadań z zakresu 
wychowania przedszkolnego  w niepublicznych przedszkolach funkcjonujących na terenie miasta Kępna.  
 
Kierownik Gminnego Zespołu Placówek Oświatowych pan Barbara Kulak wyjaśniła iż na terenie miasta 
Kępno objęto wychowaniem przedszkolnym dzieci będące mieszkańcami Gminy Łęka Opatowska. 
Gmina Łęka Opatowska udziela dotacji celowej w wysokości 75% ustalonych w budżecie Gminy 
wydatków bieżących ponoszonych w przedszkolach publicznych w przeliczeniu na jednego ucznia 
(dziecko) .Dotacja jest przekazywana bezpośrednio do organu prowadzącego przedszkole. Po przyjęciu 
uchwały i podpisaniu porozumienia z Gminą Kępno.  
 
Radny pan Jerzy Flaczyk spytał czy dzieci uczęszczające do przedszkola w Kępnie są w pełni sprawne. 
 
Kierownik GZPO pani Barbara Kulak odpowiedziała, że tak. 
 
Po odczytaniu projektu Rada Gminy w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu -  13 
głosami  „za” podjęła  uchwałę nr XXXVIII/ 176 /09 w sprawie współdziałania z Gminą Kępno  
w realizacji zadań z zakresu wychowania przedszkolnego  w niepublicznych przedszkolach 
funkcjonujących na terenie miasta Kępna.  
 
Projekt uchwały nr XXXVIII/177/09 w sprawie zatwierdzenie planu odnowy miejscowości Marianka 
Siemieńska. 
 
Inspektor ds. promocji pani Magdalena Osada wyjaśniła iż Plan Odnowy Miejscowości jest dokumentem 
stanowiącym jeden z niezbędnych załączników do wniosków w przypadku ubiegania się Gminy  
o dofinansowanie realizacji projektów ze środków zewnętrznych w tym w ramach Programu Rozwoju 
Obszarów Wiejskich na lata 2007-2013. Biorąc pod uwagę powyższe, w tym w szczególności potrzebę 
posiadania w/w dokumentów programowych, warunkujących możliwość ubiegania się o środki finansowe 
z funduszy unijnych i innych środków zewnętrznych, podjęcie przedmiotowej uchwały jest uzasadnione. 
Priorytetem  planu jest budowa świetlicy wiejskiej wraz z zapleczem socjalno- gospodarczym w  Mariance 
Siemieńskiej.  
 
Po odczytaniu projektu Rada Gminy w obecności 13 radnych uczestniczących  
w posiedzeniu -  13 głosami  „za” podjęła  uchwałę nr XXXVIII/ 177 /09 w sprawie zatwierdzenie 
planu odnowy miejscowości Marianka Siemieńska. 
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Projekt uchwały nr XXXVIII/178/09- w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Opatów. 
 
Inspektor ds. promocji pani Magdalena Osada wyjaśniła, że -Plan Odnowy Miejscowości  podobnie jak 
poprzedni plan jest dokumentem niezbędnych załączników do wniosków w przypadku ubiegania się 
Gminy o dofinansowanie realizacji projektów ze środków zewnętrznych w tym w ramach Programu 
Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2007-2013. Biorąc pod uwagę powyższe Plan obejmuje takie 
zadania 
 
Po odczytaniu projektu Rada Gminy w obecności 13 radnych uczestniczących  
w posiedzeniu -  13 głosami  „za” podjęła  uchwałę nr XXXVIII/ 178 /09 w sprawie zatwierdzenia 
Planu Odnowy Miejscowości Opatów. 
 
Projekt uchwały nr XXXVIII/179/09 w sprawie zabezpieczenia środków finansowych na wykup 
wierzytelności  w Banku Ochrony  Środowiska SA Oddział w Ostrowie Wielkopolskim, 
  
Wójt Gminy pan Witold Jankowski omawiając projekt uchwały  wyjaśnił, że  uchwała jest niezbędnym 
dokumentem do złożenia wniosku o dofinansowanie inwestycji  pn. ” Budowa  kanalizacji sanitarnej  
w Opatowie”. Podpisane są  stosowne dokumenty co do płatności. Złożony wniosek znalazł się na 2 
miejscu listy rankingowej wniosków preselekcyjnych. W tej chwili składany jest drugi wniosek  
i niezbędne jest pokazanie płatności w poszczególnych latach. Po otrzymaniu dofinansowania w całości 
zostanie przeznaczone na spłacenie wierzytelności. 
Skarbnik pani Alina Brząkała dodała, że rozmawiała w tej sprawie z panią z Urzędu Marszałkowskiego, 
która odpowiedziała, że do drugiego wniosku potrzebne są dodatkowe dokumenty ponieważ nasza 
inwestycja jest skończona, a wykonawca ma wszystko zapłacone. W uchwale pokazane są kwoty spłaty 
w poszczególnych latach wraz z odsetkami. Wniosek o dofinansowanie jest składany na prawie 3,5 mln 
złotych. 
Radni nie mieli pytań. 
 
Po odczytaniu projektu Rada Gminy w obecności 13 radnych uczestniczących  
w posiedzeniu -  13 głosami  „za” podjęła  uchwałę nr XXXVIII/ 179 /09 w sprawie zabezpieczenia 
środków finansowych na wykup wierzytelności  w Banku Ochrony  Środowiska SA Oddział  
w Ostrowie Wielkopolskim. 
  
Projekt uchwały nr XXXVIII/180/09 - w sprawie zmiany budżetu Gminy na 2009 r.. 
 
Skarbnik pani Alina Brząkała przedstawiła radnym zmiany w budżecie Gminy po stronie dochodów  
i wydatkach w poszczególnych działach i paragrafach.  
Radni nie mieli pytań. 
 
Po odczytaniu projektu Rada Gminy w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu -  13 
głosami  „za” podjęła  uchwałę nr XXXVIII/ 180 /09 w sprawie zmiany budżetu Gminy na 2009 r.. 
 
Następnie Przewodniczący Rady o godz.  12:33 ogłosił 10 minutową przerwę. 
Po przerwie wznowiono obrady, na sali obrad na 125 radnych obecnych było 11. Podczas przerwy salę 
opuścili radna Skotnik Elżbieta i  radny Jeziorny Marcin. 
 
Ad. 7. Stan drogownictwa i przygotowanie do zimowego utrzymania dróg 
 
Stan drogownictwa i przygotowanie do zimowego utrzymania dróg przedstawił kierownik referatu 
Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska – pan Tomasz Jerczyński. 
Na drogach położonych na trenie Gminy wykonano 2009 r. następujące prace i zadania: 

1. w każdej miejscowości była wyrówniarka, równając odcinek drogi wskazany przez sołtysa, 
2. wykonano naprawę drogi powiatowej Trzebień- Biadaszki przed  i za lasem, 
3. wykonano kosztowny remont na drodze powiatowej Kuźnica Słupska – Lipie na odcinku 70 m, 

koszt  ok. 7 tyś zł, 
4. systematycznie naprawiono ubytki na drogach  masą asfaltową na zimno, najczęściej w okresie 
      wiosennym i jesiennym, 
5. naprawiane jest oznakowanie drogowe, które ulega często zniszczeniu przez wandali, 
6. wymieniono całkowicie oznakowanie na łączniku w Rakowie oraz w Trzebieniu przy szkole, 
7. obecnie wykonywane są  dwie drogi z Funduszu Ochrony Gruntów Rolnych, Ul Mickiewicza  

w Opatowie, gdzie dodatkowo wymieniono przyłącza wodociągowe, i w Trzebieniu, 
8. zostało wykoszone skrzyżowanie w Mariance Siemieńskiej i będzie  wykoszone również 

skrzyżowanie w Rakowie, 
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9. oznakowano i wykoszono drogę na cmentarz,  
10.  na  zimowe utrzymanie dróg gminnych przetarg wygrał pan Jacek Górecki z Opatowa,  

za utrzymanie dróg powiatowych na terenie Gminy odpowiedzialny jest również pan Jacek 
Górecki. Drogę Wojewódzką Opatów- Wieruszów odśnieżać będzie Przedsiębiorstwo 
Budownictwa Drogowego z Kalisza. Jest  to  III standard utrzymania drogi tzn. nie jest 
posypywane na całej długości, tylko na skrzyżowaniach, skrzyżowaniach z pasem kolejowym  
i przystankach 

 
Radny pan Jerzy Flaczyk zwrócił uwagę na spękania nawierzchni  dróg gminnych  i wymagają 
zaimpregnowania, bo za dwa lata będzie dylemat czy nie trzeba nowej nakładki. Radny poprosił,  
aby na  ten cel zabezpieczyć środki, a w  zimie w pierwszej kolejności odśnieżać drogi, którymi jeździ 
gimbus. Radnego cieszy fakt wymiany oznakowania, ale prosi o wymianę betonowych słupków nie tylko 
znaku. 
 
Radny pan Marian Kurek spytał jaka jest rękojmia firmy na nową nakładkę w Łęce Opatowskiej 
 i co z propozycją jej oznakowania zaproponowanym przez radnego Flaczyka na ostatniej sesji, ponieważ 
dużo ciężkich samochodów się przemieszcza. 
 
Wójt Gminy pan Witold Jankowski poinformował, że wystosował pismo do Zarządu Powiatowego Dróg  
o spotkanie w celu ustalenia oznakowania poziomego na drodze w Łęce Opatowskiej. W trym tygodniu 
odbędzie się takie spotkanie wraz z policją i ustalone szczegóły. Standardowo rękojmia na drogi wynosi 
dwa lata, ale o szczegóły trzeba spytać głównego inwestora i zarządcy drogi. 
 
Sołtys pan Mariusz Szubert zgłosił, że na chodniku w Piaskach koło posesji pana Flaczyka wyrosło 
drzewo, które trzeba usunąć. 
 
Radna pani Ewa Kosińska spytała o szanse nowej nakładki asfaltowej na drodze powiatowej Trzebień- 
Opatów. 
 
Wójt Gminy odpowiedział, że zgodnie  z planem nakładka między Opatowem i Trzebieniem powinna być 
wykonana w 2009 r. i po ostatniej rozmowie z zarządem jest szansa. 
 
Przewodniczący Rady podziękował wójtowi i dodał, że jeżeli nie będzie zrobiona w tym roku  
to w przyszłym na pewno.  
 
Radny pan Grzegorz Adamski zwrócił uwagę, że na drodze wojewódzkiej w Opatowie są do załatania 
dziury  i to najlepiej jeszcze przed zimą. Radny podziękował panu wójtowi za wymianę przyłączy 
wodociągowych na ul. Mickiewicza, a panu Jerczyńskiemu za montaż tabliczki na cmentarz po dwóch 
latach. 
Radny ma uwagę co do kamienia dawanego jako utwardzenie do nowo budowanej drogi  
na ul. Mickiewicza. Kamień powinien być grubszy a jest drobny od 0- 0,6 cm. Za parę lat może się 
okazać, że droga jest do remontu. Radnemu wydaje się, że podłoże tej drogi jest słabe, a sołtysi 
otrzymali lepszy kamień na utwardzenie dróg.  
 
Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska – pan Tomasz Jerczyński 
odpowiedział radnemu Flaczykowi, że jeżeli chodzi o znaki to betonowe nie są ładne ale bardziej 
wytrzymałe. 
 
Wójt pan Witold Jankowski odpowiedział, że zwróci uwagę na projekt drogi na ul. Mickiewicza oraz 
kierownikowi budowy, czy droga  jest robiona zgodnie z wymogami. 
 
Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska – pan Tomasz Jerczyński 
poinformował sołtysa z Opatowa, że do dnia 1 listopada nie zostanie usunięta usterka na skrzyżowaniu 
ulicy Szpot i Spacerowej. 
 
Ad. 8.  Funkcjonowanie oczyszczalni i realizacja zadań ekologicznych i ekonomicznych- 
gospodarka odpadami i ściekami. 
 
Funkcjonowanie oczyszczalni i realizacja zadań ekologicznych i ekonomicznych- gospodarka odpadami  
i ściekami przedstawił pan Tomasz Jerczyński. Zagadnienie omówił wg przygotowanych poniżej tabeli. 
Przypomniał, że podmiot wywożący ścieki na oczyszczalnie ma obowiązek wystawić zleceniodawcy 
fakturę, a mieszkańcy takiej faktury  żądać. Na fakturze winna być ilość ścieków. 
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Porównanie ilości oczyszczonych ścieków w roku 

w roku 2008 i 2009 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 

Porównanie ilości ścieków dowożonych do oczyszczalni  
w roku 2008 i 2009 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

l.p. Miesiąc 
Ścieki 

oczyszczone 
2008 

Ścieki 
oczyszczone 

2009 

1 Styczeń 1625 2281 

2 Luty 1504 2439 

3 Marzec 1793 2652 

4 Kwiecień 1660 2449 

5 Maj 1642 2659 

6 Czerwiec 1528 2892 

Razem I półrocze 9.752 15.372 

7 Lipiec 1629 2931 

8 Sierpień 1665 2742 

9 Wrzesień 1668 2954 

10 Październik 2044  

11 Listopad 1944  

12 Grudzień 2393  

Razem II półrocze 11.343  

Razem  
 
 
 
 
 

21.095 23.999 
 
 
 

l.p. 
Miesiąc 

 

Ścieki 
dowożone 

2008 

Ścieki 
dowożone 

2009 

1 Styczeń 432,6 336,2 

2 Luty 458,8 400,2 

3 Marzec 442,6 301,1 

4 Kwiecień 493,7 219,8 

5 Maj 388,9 268,6 

6 Czerwiec 357,4 99,5 

Razem I półrocze 2.574,0 1.625,4 

7 Lipiec 318,9 107,6 

8 Sierpień 244,3 189,2 

9 Wrzesień 299,7 274,7 

10 Październik 183,1  

11 Listopad 334,6  

12 Grudzień 421,6  

Razem II półrocze 1.802,2  

Razem  4.376,2 2.196,9 
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Ilość zanieczyszczeń w wodzie odprowadzanej do Pomianki 

ROK 2008 
 

l.p. Miesiąc BZT5 ChZT-Cr 
Zawiesina 

ogólna 

Norma według 
pozwolenia 

25 125 35 

1 Styczeń --- --- --- 

2 Luty 3,0 52,6 5,8 

3 Marzec 5,5 36,5 <2 

4 Kwiecień 1,4 31,6 7,0 

5 Maj 2,2 <30 5,5 

6 Czerwiec 5,2 45,3 9,4 

Średnia I półrocze 2008 3,46 39,2 5,94 

4 Lipiec 13,0 104 31,0 

5 Sierpień <3 62 2,8 

6 Wrzesień 1,7 39,2 2,8 

7 Październik 1,8 31,8 5,2 

8 Listopad 2,2 37,8 4,4 

9 Grudzień 2,0 57 4,4 

Średnia II półrocze 2008 3,95 55,3 8,43 

 
Ilość zanieczyszczeń w wodzie odprowadzanej do Pomianki 

ROK 2009 
 

l.p. Miesiąc BZT5 ChZT-Cr 
Zawiesina 

ogólna 

Norma według pozwolenia 25 125 35 

1 Styczeń 5,5 38,3 5,5 

2 Luty <3 35 9 

3 Marzec 2,4 38,4 5,1 

4 Kwiecień 9,3 98,6 63 

5 Maj 2,2 36,2 3,2 

6 Czerwiec 2,8 <30 2,6 

Średnia I półrocze 2009 4,2 46,08 14,73 

4 Lipiec 3,2 49,7 18 

5 Sierpień 1,1 36,5 5,2 

6 Wrzesień 2,3 39,4 5,8 

7 Październik    

8 Listopad    

9 Grudzień    

Średnia II półrocze 2009    
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Bilans ścieków oczyszczonych 3 kwartały 2009r.    

  miesiąc       

lp styczeń luty marzec kwiecień maj czerwiec lipiec sierpień wrzesień 

1 63 59 84 91 61 170 90 104 82 

2 60 66 79 73 86 85 104 79 74 

3 67 85 81 98 60 90 109 85 159 

4 66 78 78 118 86 66 107 85 116 

5 58 88 51 64 85 81 70 83 145 

6 64 80 65 78 77 153 80 82 98 

7 68 113 104 81 78 91 86 95 177 

8 59 107 72 104 81 82 116 121 82 

9 78 74 75 74 88 129 78 27 83 

10 85 82 89 102 64 89 99 93 74 

11 62 76 98 101 105 72 134 117 79 

12 71 94 79 73 76 97 83 76 107 

13 63 91 79 58 75 101 69 95 84 

14 62 113 127 80 63 69 90 94 94 

15 74 69 78 84 78 81 115 72 88 

16 78 80 69 61 96 109 91 67 102 

17 72 86 74 74 66 97 88 100 84 

18 64 79 73 96 75 80 157 111 74 

19 78 77 54 67 90 101 95 86 107 

20 78 67 82 78 73 113 94 88 92 

21 124 85 144 77 88 72 105 75 87 

22 133 62 69 60 106 73 89 96 89 

23 97 86 85 77 108 113 105 86 88 

24 87 74 107 100 90 96 100 71 96 

25 68 99 86 113 79 84 94 75 103 

26 47 98 88 76 75 103 86 89 114 

27 66 138 87 82 85 99 83 112 83 

28 59 133 134 67 105 114 71 86 76 

29 60   89 64 137 82 87 117 118 

30 69   71 78 131 100 79 86 99 

31 101   101   92   77 89   

razem 2281 2439 2652 2449 2659 2892 2931 2742 2954 

Ogółem za  
3 kwartały 2009  23999 m3       

 
 
 

Zestawienie opłat  do Urzędu Marszałkowskiego za I półrocze 2008 
 

Rodzaj korzystania ze 
środowiska 

Płatne do 31.07.2008 
 

Pobór wód 9.814,76 zł 
 

Wprowadzanie 
ścieków do wód lub 

do ziemi 
211,73 zł 

Nie wnosi się opłaty z tytułu tych 
rodzajów korzystania ze środowiska 

spośród wymienionych, których 
półroczna wysokość wnoszona na 

rachunek urzędu marszałkowskiego 
nie przekracza 400zł 

Wprowadzanie gazów 
lub pyłów do 

powietrza  
299,52 zł 

Razem do zapłaty 9.815,00 zł 
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Zestawienie opłat  do Urzędu Marszałkowskiego za II półrocze 2008 
 

Rodzaj korzystania ze 
środowiska 

Płatne do 31.01.2009 
 

Pobór wód 12.387,00 zł 
 

Wprowadzanie 
ścieków do wód lub 

do ziemi 
347,00 zł 

Nie wnosi się opłaty z tytułu tych 
rodzajów korzystania ze środowiska 

spośród wymienionych, których 
półroczna wysokość wnoszona na 

rachunek urzędu marszałkowskiego 
nie przekracza 400zł 

Wprowadzanie gazów 
lub pyłów do 

powietrza  
250,00 zł 

Razem do zapłaty 12.387,00 zł 
 

 
Zestawienie opłat  do Urzędu Marszałkowskiego za I półrocze 2009 

 

Rodzaj korzystania ze 
środowiska 

Płatne do 31.07.2009 
 

Pobór wód 9.687,00 zł 

Wprowadzanie 
ścieków do wód lub 

do ziemi 
406,00 zł 

Wprowadzanie gazów 
lub pyłów do 

powietrza  
255,80 zł 

Nie wnosi się opłaty z tytułu tych 
rodzajów korzystania ze środowiska 

spośród wymienionych, których 
półroczna wysokość wnoszona na 

rachunek urzędu marszałkowskiego 
nie przekracza 400zł 

Razem: 10.093,00 zł 
 

W związku z nadpłatą - 3.093,07zł 

Do zapłaty 6.999,93zł 

 
Po otwarciu dyskusji przez Przewodniczącego Rady Gminy radny pan Jerzy Flaczyk spytał  
czy starcza środków na  to co płacimy i zbieramy i czy zrobiono to co miało być zrobione, między innymi 
wymiana liczników wody. Czy środki są konsumowane przez ten dział, czy przez Urząd. Pytanie wiąże  
się z planowaną dyskusją nad przyszłorocznym budżetem i stawkami podatkowymi. 
 
Wójt pan Witold Jankowski odpowiedział, że został przygotowany bilans wody i ścieków po podwyżce 
opłat i przed podwyżką który zostanie przedstawiony na najbliższych komisjach w celu zapoznania  
się z efektem. Dochody z tego tytułu są większe i jednym z elementów podwyżki wody i ścieków były 
sprawy inwestycyjne. Oprócz wymiany liczników, wymiana rury w Łęce, przyłączy w Opatowie jest 
finansowana  z tych środków. W tych środkach uwzględnione są również koszty energii, płac  
i pochodnych. 
 
Przewodniczący rady pan Zdzisław Kłodnicki poprosił o przygotowanie informacji po chłopsku o ściekach, 
śmieciach  i wodzie uwzględniając  koszty, zysk, stratę.  
 
 
Ad. 9. Informacja Wójta Gminy na temat zadań wynikających z uchwał zebrań wiejskich w ramach 
funduszu sołeckiego i poza nim. 
 
Wójt Gminy pan Witold Jankowski poinformował o kwotach przyznanych na fundusz sołecki  
w poszczególnych wsiach oraz zadań  wynikających ze złożonych wniosków przez rady sołeckie. 
Razem na fundusz sołecki w 2010 r. została przeznaczona kwota 174.737,79 złote. 
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1. Zmyślona Słupska – kwota 8.112,57 
   - remont kuchni i zaplecza przy sali wiejskiej, 
   - zakup lodówki do sali wiejskiej. 
2. Opatów - kwota 24.435,40 
    - utwardzenie drogi gminnej na ul. Szpot 
3. Łęka Opatowska- kwota  24.435,40 
 - przebudowa chodnika na ul. Słonecznej 
- utwardzenie dróg gruntowych. 
4. Lipie- kwota  9.358,78 
   - urządzenia małego boiska do piłko nożnej i siatkówki 
5. Marianka Siemieńska- kwota 7.697,17 
   - wykonanie przepustu drogowego, 
  .- wykonanie projektu oświetlenia ulicznego 
6. Siemianice – kwota  23.848,99 
   - utwardzenie  placu przed remizą OSP 
   - zakup okna i drzwi do szatni LZS 
   - zakup stolików i ławek 
7. Trzebień - kwota 14.368,04 
   - drogi – zakup i równanie kamienia 
   - święto żniwiarza „Dożynki wiejskie” 
   - remont sali OSP oraz ułożenie chodnika przed salą. 
8. Raków - kwota 15.711,99 
   - wyrównanie nawierzchni dróg polnych 
   - nawiezienie tłuczniem dróg polnych 
   - utwardzenie placu wokół sali OSP. 
9. Biadaszki- kwota 13.512,80 
    - budowa chłodni przy obiekcie OSP 
10. Kuźnica Słupska- kwota 8.821,20 
   - wymiana stolarki okiennej w świetlicy wiejskiej 
11. Piaski - kwota 15.418,77 
   - utwardzenie drogi w miejscowości Piaski-Opatowiec, 
   - rozbudowa szamba przy sali OSP 
   - malowanie dachu na kuchni sali OSP 
   - kontynuacja budowy szatni przy boisku sportowym 
12. Szalonka- kwota 9.016,68 
 - wymiana okien i drzwi w Sali Rolnika - Strażaka 
 
Radny pan Jerzy Flaczyk spytał, czy wójt zaakceptował wnioski i jaka była frekwencja na zebraniach? 
 
Wójt odpowiedział, że wnioski do funduszu sołeckiego zostały złożone w terminie i złożone poprawnie, 
zgodnie z wymogami ustawy o samorządzie gminnym i funduszu sołeckim. 
Frekwencja na zebraniach wiejskich w małych wioskach była lepsza w większych mniejsza. 
 
Ad. 10. Interpelacje i zapytania radnych.  
 
Radny pan Adam Kopis złożył interpelację w sprawie modernizacji i utwardzenia odcinka około 200 
metrów drogi ul. Pogodnej w Opatowie. Interpelacja dotyczy odcinka drogi od końca asfaltu  
na wspomnianej ulicy do wysokości za  posesją Jadwigi i Józefa Góreckich.   
 
Radny pan Adam Kopis,  Marcin Jeziorny, Grzegorz Adamski  złożyli interpelację w sprawie podjęcia 
działań na tzw. „opatowskich górkach” przy ul. Radosnej w Opatowie. Chodzi o usunięcie pozostałości  
po budowie kanalizacji w Opatowie przez wykonawcę kanalizacji oraz działania w zakresie 
uporządkowania terenu. 
 
Radny pan Adamski Grzegorz spytał czy firma która wykonała kanalizację robi coś w sprawie usunięcia 
usterek reklamacyjnych? 
 
Wójt Gminy pan Witold Jankowski odpowiedział odnośnie interpelacji radnego Kopisa Adama w sprawie 
ulicy Pogodnej informując, że w najbliższym czasie na tej ulicy będzie wyrówniarka. Wyrówniarka pojawi 
się również na ul. Spacerowej. 
Usterki po wykonaniu kanalizacji  z firmą Eko- Inżynieria zostały uzgodnione na wspólnym spotkaniu  
i będą egzekwowane. 
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Przewodniczący Rady pan Zdzisław Kłodnicki poprosił aby  wyrówniarka pojechała na ul. Jabłonkową 
 w Opatowie w kierunku p. Kamińskich ponieważ był telefon mieszkańca w tej sprawie. 
 
Radny pan Adam Kopis dodał, że cieszy go fakt robót na drogach, ale należy się przyjrzeć firmie Eko-
Inżynieria, ponieważ pewnie czuje się robiąc dwie drogi na naszej gminie i dlaczego sypią taki a nie inny 
kamień. Jeśli chodzi o usunięcie usterek  to uzgodnienie zostało spisane 16 grudnia, a dziś jest 28 
październik. 
 
Ad. 11. Odpowiedzi na interpelacje złożone na poprzednich sesjach.  
 
Odpowiedź na interpelację nie było ze względu na brak interpelacji na poprzedniej sesji.  
 
Ad. 12. Wolne głosy i wnioski.  
 
W wolnych głosach i wnioskach  Przewodniczący Rady odczytał pismo Burmistrza Miasta i Gminy Kępno 
dotyczące rozliczenia kosztów organizacji obchodów 20-lecia pierwszych wolnych wyborów w Polsce 
oraz  wniosek  mieszkańców ul. M. Reja w Opatowie z dnia 28.10.2009 r. w sprawie uwzględnienia  
w przyszłorocznym budżecie zainstalowania oświetlenia ulicznego na wspomnianej ulicy. 
Przewodniczący dodał, że wniosek otrzymał również wójt i rozumie, że będzie odpowiedź, ale wymaga to 
rozpatrzenia. 
 
Wójt odpowiedział, że traktuje pismo jako wniosek do budżetu, który powinien być złożony w terminie,  
a termin minął, i nie wymaga odpowiedzi pisemnej. 
 
Radny pan Leszek Zalewski poruszył problem szeroko pojętej promocji Gminy o czym sygnalizował 
wcześniej. W jego ocenie z promocją naszej Gminy nie jest najlepiej zwłaszcza od strony medialnej. Jest 
biuletyn gminny i nie można mieć zastrzeżeń, ale zamyka się w naszej gminie. Gorzej jest z pokazaniem 
się na zewnątrz. Przykładem może być ostatni festiwal kultury organizowany na terenie naszej Gminy.  
W prasie lokalnej w artykułach na ten temat były wyszczególnione gminy i zajęte miejsca, o naszych 
mieszkańcach i produktach nic, a są godne rozpropagowania. Jest wiele przekłamań w artykułach np. 
otwarcie nowej drogi powiatowej w Łęce, gdzie napisano, że w otwarciu nie zabrakło  radnych, a radni nie 
byli proszeni. Są to niedoróbki, które radnemu jako mieszkańcowi Gminy się nie podobają.  
 
Przewodniczący Rady pan Zdzisław Kłodnicki zgodził się ze stanowiskiem radnego Zalewskiego, dodając 
że dużo robimy a mało sprzedajemy. Przedyskutowany  zostanie z wójtem  problem zapraszania prasy 
na sesję chociaż media są zainteresowane sensacją niż samym przebiegiem sesji. 
 
Radny pan Jerzy Flaczyk spytał od kogo zależy zapraszanie na sesje kierowników referatów, bo pan 
Chocaj jest kierownikiem a na sesji jest nieobecny. Trudno rozmawiać na tematy jeżeli kogoś nie ma. Czy 
przewodniczący musi zapraszać? Zdaniem radnego jest ogłoszenie o sesji i każdy kierownik powinien 
poczuwać się do przyjścia na sesję. 
 
W tym momencie część radnych i sołtysów zwróciła uwagę, że pan Chocaj jest obecny na sesji. 
 
Przewodniczący Rady wyjaśnił, że tymi zagadnieniami kieruje pan wójt i decyduje kto ma przyjść na 
sesję. Do udziału w sesjach zobowiązany jest pan wójt, sekretarz i pani skarbnik, pozostali pracownicy 
nie. 
 
Radny pan Adam Kopis powrócił do tematu promocji  Gminy zwracając uwagę, że podawana jest 
informacja , że w hali gimnastycznej w Łęce Opatowskiej jest drewniana podłoga. 
Podłoga  jest drewniana typu HARO, najbliżej jest taka w Kaliszu i  taka była również na olimpiadzie 
 w Pekinie, co  jest atutem w ręce aby przyciągnąć przedsięwzięcia kulturalne i sportowe. 
 
Wójt Gminy wyjaśnił, że myślał o tej sprawie, bo takie głosy pojawiły się wcześniej. Promocja 
 w szerokim pojęciu, to próba sprzedania informacji, ale nie do końca ma się wpływ na przekaz informacji, 
a nawet  nie odnotowanie jej w ogóle. Pewne rzeczy są poza nami. W ostatnim czasie, aż trudno 
uwierzyć,  do ilu różnych publikatorów zostały wysłane informacje, a ile  się z nich ukazało. Współpracę  
z mediami mamy raczej pozytywną. Zastanawiamy się i szukamy pomysłu jak sprzedać informacje, bo 
sprzedawać jest co. Przykładem jest podłoga w sali, ale dla redaktora piszącego podłoga drewniane jest 
podłogą drewnianą, a trzeba by napisać jaka jest różnica między tymi podłogami. Prawda jest taka, że 
dobrą informację jest problem sprzedać, natomiast ze złą informacją nie ma problemu. 
 
Pan Górecki Karol – mieszkaniec wsi Opatów z ulicy Pogodnej zapytał w imieniu swoim i mieszkańców 
kiedy zostanie utwardzona droga na ulicy Pogodnej na odcinku 200 metrów. W zeszłym roku została 
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położona kanalizacja, grunt został wzruszony. Kiedy kładziono asfalt włożono studzienkę na 1 metr i przy 
opadach zalewa drogę i nie może wyjechać z posesji. Mieszkańcy proszą o zrobienie tego jeszcze przed 
zimą.  
 
Pan Masłowski Daniel dodał,  że wyrówniarka nic nie daje, ponieważ równiarka tylko zbierze ziemię a pod 
nią jest kamień. Najpierw nawierzchnia musi być zebrana na 20 cm  i utwardzona. Najlepiej pojechać 
teraz i zobaczyć jak to wygląda, bo latem gdy jest sucho wygląda dobrze. To jest tylko 200 metrów,  
które trzeba zrobić przed zimą bo wiosną nie ma sensu. 
 
Wójt Gminy odpowiedział, że sami państwo odpowiedzieli sobie na pytanie, zawsze za pracą kryją się 
pieniądze. Mówicie o tym w listopadzie 2009 r., gdzie budżet jest określony. To jest tylko 200 m, ale idą 
jakieś pieniądze i trzeba dokonać szacunku, a ile nie wiemy. Nie można mówić, że albo teraz, albo co? 
Będzie nowy budżet,  trzeba się zastanowić i podejść racjonalnie. Pytanie gdzie państwo byliście jak był 
rozdzielany fundusz sołecki. Fundusz sołecki waszej miejscowości przeznaczony został na drogę, jedną 
drogę. Może trzeba było zdecydować przy rozdzielaniu środków i przeznaczyć część na ulicę Pogodną 
 i Szpot. Jeżeli chodziłoby tylko o wyrówniarkę sprawę można by załatwić, ale jeżeli chodzi  
o wykorytowanie , kamień itd. nie zrobimy tego teraz. Jeśli chodzi o studzienkę to stary problem, nie 
przynosi ona skutku bo nie ma gdzie odprowadzić wody. Radny Kopis złożył interpelacje w tej sprawie  
i dostanie stosowną odpowiedź po przemyśleniu rzeczowym i kosztowym. 
 
Pan Górecki Karol – w tym roku nie możemy liczyć na zrobienie tej drogi? 
 
Wójt odpowiedział, że tylko wyrówniarką. 
 
Pan Górecki Karol poprosił aby pamiętać o drodze w przyszłorocznym budżecie, żeby mieszkańcy  
nie musieli więcej przychodzić na sesję.  
 
Przewodniczący Rady dodał, że nie zabroni im przychodzić na sesję, a nawet zaprasza, tylko ma 
pretensje, że nikt z nich nie był na zebraniu sołeckim, kiedy rozdzielano fundusz sołecki. Poprzednie lata 
na drogi we wsiach łącznie przeznaczono 30 tys. złotych. Na 2010 wójt przeznaczył 175 tyś. zł tj. prawie 
6 razy więcej. Opatów nie jest sam, są jeszcze inne wsie sołeckie. 
 
Mieszkańcy dodali, że nie wiedzieli o zebraniu sołeckim. 
 
Pan Kwolek Zbigniew poinformował, że co roku chodził na zebranie sołeckie, sołtys  nawet sam  
go  informował, może dlatego że go popierał. W tym roku o zebraniu nic nie wiedział, wyszło z tym 
zebraniem tak jak wyszło. Gdyby ktoś dołożył  10 tyś.. złotych do drogi, kiedy by została zrobiona? Ten 
odcinek drogi jest najgorszy i nikt z Was nie chciałby nim przejeżdżać. Ja muszę jechać nim 4 razy.  
W zeszłym roku była szlaka na odcinek drogi, bliżej jego,  ale wyrównanie odbyło się za jego własne 
pieniądze. Potem było trochę gruzu, dziś wygląda tak samo. Podobno wybierany jest kamień przy 
budowie drogi na ul. Mickiewicza, trzeba było wysypać go na tą drogę. Kamień wywożony jest ponoć  
na czyjeś działki co to za polityka? 
 
Przewodniczący Rady pan Zdzisław Kłodnicki stwierdził, że powoli będziemy kończyć ten temat, macie 
gwarancje, że odpowiedź na interpelację w odpowiednim terminie otrzymacie. Nie od razu będzie 
zrobione, Opatów nie jest sam. Niezbędna jest cierpliwość, ale  nie myślcie, że nikt o was nie pamięta. 
 
Radny pan Henryk Rogalewski stwierdził, że nie rozumie podstawowej rzeczy i chcemy włożyć coś  
na siłę, gdzie  składanie wniosków do budżetu przez organizacje społeczne i kółka zainteresowań było  
do 15 września. Radny rozumie bolączkę mieszkańców, ale było zebranie sołeckie na którym dzielono 
fundusze i z żalami niech idą do rady sołeckiej.. Przychodzenie grupkami i wymuszanie na radnych żeby 
głosowali, kiedy pieniądze zostały rozdysponowane? Dyskusja w sprawie tej drogi wzięta zostanie pod 
uwagę, ale nie w budżecie 2010. Radny zwrócił się do wójta o trzymanie  terminów, bo co chwilę będzie 
ktoś przychodził i czegoś żądał. 
 
Przewodniczący. Rady pan Zdzisław Kłodnicki - to nie znaczy, że mieszkańcy nie mają prawo 
dyskutować i składać wniosków a także mają prawo oczekiwać odpowiedzi. Nie ma co zaogniać sprawy 
nawet w środowisku opatowskim bo musicie wspólnie jakoś działać. 
 
Radny pan Grzegorz Adamski powiedział, że mieszkańcy poruszyli słuszną  kwestię kamienia  
z ul. Mickiewicza. Dwie wywrotki kamienia zostały wysypane w kierunku  pana Ruszkowskiego i to był 
błąd, bo zamiast utwardzenia zrobiło się błoto. Gdyby kamień utwardzał podłoże zostałby wywieziony  
na  tą drogę. Niektórzy mieszkańcy Opatowa kupowali kamień po 30 zł za wywrotkę na podwyższenie 
terenu. 
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Radny pan Adamski zwrócił się do pana  Rogalewskiego, że nie raz  było mówione, że drogi są  
w fatalnym stanie i jako przewodniczący komisji gospodarczej powinien dążyć do tego, że nie robić 
rocznie tylko 500 m drogi. Ile kilometrów dróg zrobiliśmy za naszej kadencji. Nie mogę od początku 
zrozumieć dlaczego w Opatowie fundusz sołecki obcięto nam o 11 tys. złotych? Na szkoleniu wyjaśniono 
dokładnie, że Urząd Gminy ma zwrot do 24 tys. zł, ale może dołożyć. Opatów ma  o 1/3 obcięty budżet 
przez wójta i to jest odpowiedź, że o 1/3 moglibyśmy zrobić więcej. 
 
Przewodniczący Rady pan Zdzisław Kłodnicki wyjaśnił, że fundusz sołecki został przyznany zgodnie  
z przepisami, a Urząd otrzymuje zwrot od 175 tyś. zł w wysokości 20%, to są niewielkie pieniądze. Wójt 
może dołożyć do funduszu, ale rada musi o tym zdecydować, a skąd wziąć.  
 
Radny pan Adamski Grzegorz dodał, że prezes  pan Niemiarowski wyjaśnił, że fundusz sołecki powinien  
otrzymać kwotę  w przeliczeniu na 1 mieszkańca, a wójt powinien ja przyznać. 
 
Wójt Gminy odpowiedział, że sołtys wprowadził wszystkich w błąd a zwłaszcza mieszkańców  Opatowa. 
Rada może dołożyć 100 a nawet 200 tyś. zł, do Opatowa, ale nie o to chodzi. Sukcesem jest utworzenie 
funduszu sołeckiego. Przedtem na drogi dla całej Gminy było 30 tyś. złotych, a teraz Opatów sam ma 24 
tyś. zł. Nie można mówić, że wójt zabrał ludziom z Opatowa, bo to odpowiedź skandaliczna. Całkowicie 
zgadzam się z panem Rogalewskim. mamy 12 wsi sołeckich i wszyscy chcą robić drogi. Nie można 
patrzeć tylko na swój czubek nosa. Mam nadzieję, że panowie przyjęli to za dobrą monetę, że w tym roku 
spróbujemy naprawić i  to jest racjonalne podejście. Nikt nie buduje domu mając 200 zł w kieszeni. 
Ustawa o funduszu sołeckim jest jednoznaczna powiedział wójt. 
 
Przewodniczący Rady zwrócił mieszkańcom Opatowa na fakt, że cała droga wojewódzka, chodniki  
i parkingi też zostają w Opatowie i też gmina w tym kierunku coś robiła. Część radnych by powiedziała, 
że Opatów jest pępkiem świata u pana wójta. Proszę  cierpliwie poczekać, wszystkiego nie da się od razu 
zrobić. 
 
Pan Masłowski Daniel spytał czy na ta drogę nie można dać 2-3 wywrotki. Oczekuje z żoną dziecka, 
będzie musiał jechać do lekarza, kto z tej drogi go wyciągnie? 
 
Przewodniczący Rady pan Zdzisław Kłodnicki - jeżeli będzie możliwość wyrównania to wam wyrównają,  
a co będzie po 2010 r., zobaczymy. 
Zróbcie sobie  zebranie i nie szukajcie rozjemcy u pana wójta, my nie będziemy w wasze kompetencje 
ingerować. 
Następnie poinformował że wspólne posiedzenie komisji na temat uchwał okołobudżetowych i budżetu  
na 2010 r. odbędzie się 18 listopada o godz. 11:00 
 
Sołtys wsi Łęka Opatowska pan Dariusz Gąszczak powiedział, że niedawno cieszyliśmy się z uchwalenia 
funduszu sołeckiego i dziwi się koledze Adamskiemu, że takie larmo zrobił w pierwszym roku 
funkcjonowania tego funduszu i obawia się, że rada więcej funduszu nie uchwali. Trzeba przy dzieleniu 
środków widzieć całe sołectwo. Na zebraniu w Łęce też nie było wszystkich mieszkańców,  
ale zapewniono środki na załatanie dziur. 
 
Ad. 13. Zakończenie obrad  sesji Rady Gminy. 
 
W związku z tym, że wyczerpał się porządek  obrad Przewodniczący Rady Zdzisław Kłodnicki wobec 
zrealizowanego porządku obrad o  godz. 14:27  zamknął obrady XXXVIII sesji Rady Gminy.  
 
 
 
 

Protokółowała                                                                                              Przewodniczący Rady 
 

/-/ W. Biegasik                                                                                              /-/ Zdzisław Kłodnicki 

 

 

 


